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SKUP§TINA CRNE GORE

Predsjedniku Sku pStin e

n/r g-dina Ranka Krivokapiea

Podgorica, 25. oktobar 2014. godine

Pogtovani gospodine Krivokapieu,

Obavjegtavam Vas da oe na osnovu elana 187 sta y 4 Poslovnika Skupgtine, pitanje predsjedniku

Vlade, na osmoj - posebnoj sjednica drugog redovnog zasijedanja u 2014. godini, zakazanoj za

26. decembar 2014. godine, postaviti ovlakeni predstavnik Kluba poslanika Pozitivne Crne

Gore, poslanik Darko Pajovie.

Predsjednik Kluba poslanika Pozitivne Cme Gore

Goran Tuponja

KLUB POSLANIKA POZITIVNE CRNE GORE

Bulevar Svetog Petra Cetinjskog 10, Podgorica I pozitivna@skupstina.me I +382 20 404 583 I www.pozitivna.me



POZITIVNA
vtra CRNA GORA

SKUPgTINA CRNE GORE
Predsjedniku Skup§tine

Predsjedniku Vlade

Po gtovani g-dine Dukanovieu,

U skladu sa alanom 187 Poslovnika Skupkine, postavljam Yam sljedeee pitanje:

Koje oe konlcretne mjere preduzeti Vlada po pitanju zagadenja u Pljevljima?

Moulin odgovor i u pisanoj formi.

Poslanik Pozitivne Crne Gore

Darko Pajovie

'icbcruic, 

KLUB POSLANIKA POZITIVNE CRNE GORE

Bulevar Svetog Petra Cetinjskog 10, Podgorica I pozitivna@skupstina.me +382 20 404 583 I www.pozitivna.me I



CRNA CORA
SKUPtrINA CRNE GORE

°Nada (699e/ne4ee
e afla

Broj: 01 - 325	 Podgorica, 02. februar 2015. godine

SKUnTINA CRNE GORE
Gospodin Ranko KRIVOKAPIC, predsjednik

Patovani predsjedniee Parlamenta,

U skladu sa stavom 7 elana 187 Poslovnika Skup§tine Crne Gore u prilogu
dostavljam pisane odgovore na poslanieka pitanja, postavljena tokom Premijerskog
sata odfianog 26. decembra 2014. godine.

S patovanjem,

niongrallovir



Premijerski sat — 26.12.2014.g.

4. Darko PAJOVIt

POSLANItKO PITANJE

Koje te konkretne mjere preduzeti Vlada po pitanju zagaclenja u Pljevijima?

Mani odgovor i u pisanoj formi.
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Premijerski sat — 26.12.2014.g.

ODGOVOR

Po gtovani gospodine Pajovitu,

Hvala Vam na pitanju koje je naravno veoma, veoma aktuelno. Veoma inspirativno, jer se tiee jednog
od najte2ih problema sa kojim se suoeava jedna od potencijalno najva2nijih op gtina u Crnoj Gori sa
stanovi gta razvojnih potencijala, i time Crna Gora i crnogorsko dru gtvo u cjelini. Prije nego to bih
saop gtio ono to sam pripremio u odgovoru na Va ge pitanje, ielim da kaiem da bi Va g odgovor bio
taeniji pod uslovom da se moiemo	 sa neeim to provejava, i ako nijeste tako eksplicirali, all
to provejava iz Va geg ukupnog pitanja, a to je da je Termoelektrana iskljueivi ill najva2niji uzrok

problema u Pljevljima. Malo prije ste locirajuti odgovornost za novu vlast koja 25 godina upravlja, to
doveli u vezu sa Termoelektranom koja radi 30 i kusur godina, iii ne znam koliko vie. Sa tim se ne
bismo mogli sloliti, a potruditu se da Vam to argumentujem sadriajem odgovora na Va ge pitanje.

Zagadenje livotne sredine, a posebno vazduha u gradskoj zoni Pljevalja, problem je koji traje
decenijama. Shodno informacijama iz Programa monitoringa iivotne sredine, a koji je dostupan
svim gradanima Crne Gore, kao zagadivaei su identifikovani: individualna loita, kotlovska
postrojenja, Rudnik uglja, Termoelektrana Pljevlja, kao i saobratajni raim. Kljueni problem
zagadenja vazduha potiee od kontinuiranog korigtenja fosilnih goriva u industriji i individualnim
domatinstvima, a dodatno na taj problem utieu i nepovoljni meteorolo gki uslovi, kao i morfologke
karakteristike Pljevalja. Koncentracije PM 10 eestica ima i u ostalim op gtinama (i u Podgorici i u
Nikgitu) medutim, s obzirom na to da su Pljevlja smjegtena u kotlini, sa malim brojem vjetrovitih
dana u godini, prisutne su temperaturne inverzije, tako da se kompletno zagadenje koncentri ge na
teritoriji grada, ill iznad grada. Podsjetitu, da u PljevIjima pored industrijskih objekata „Rudnika
uglja" i TE, postoji i 5.000 individualnih lai g ta i 42 gradske kotlarn ice u Pljevljima koje kao sredstvo
za grijanje koriste ugalj.

Do sada je u javnosti bio dominantan stay da je kljueni krivac za zagaclenje vazduha u Pljevljima
Termoelektrana. Medutim, analiza podataka sa stanice koja mjeri kvalitet vazduha potvrdila je da su
najvete koncentracije zagadenja izmjerene u periodu od 24. novembra do 7. decembra, kada
Termoelektrana nije radila. Upravo u tom periodu, 28. novembra je izmjereno najvete zagadenje
vazduha i prisustvo PM 10 eestica u vazduhu. Nesumnjivo, Termoelektrana Pljevlja kumulativno
doprinosi ukupnom aerozagadenju u Pljevljima, all po ovim podacima bi se reklo ne i kljueno,
posebno ne nakon remonta elektrofilterskih postrojenja u koje je iz kredita Njemaeke razvojne
banke (KAN) ulokno oko 11 miliona eura, kako bi se emisije gtetnih materija svele u dozvoljene
granice.

U cilju to objektivnijeg sagledavanja ovog problema uveden je interni monitoring u TE Pljevlja,
preko kojeg se mjere sve koncentracije gtetnih materija u vazduhu iz dimnjaka TE. Inak, imamo 24-
easovno pratenje svih parametara zagadenja vazduha na eitavoj teritoriji Crne Gore, pa i u
Pljevljima, sa automatskih stanica iji su rezultati dostupni svim gradanima u realnom vremenu.
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Premgerski sot— 26.12.2014.g.

Upoznat sam da je, postupajuti po zakljutcima skupkinskog Odbora za turizam, ekologiju,
poljoprivredu i prostorno planiranje, ochlan sastanak u Ministarstvu odriivog razvoja i turizma,
kojem su pored predsjednika opkine Pljevlja prisustvovali predstavnici Ministarstva zdravlja,
Agencije za zakitu iivotne sredine, Instituta za javno zdravlje i Uprave za inspekcijske poslove. Na
sastanku su definisane mjere koje treba preduzeti u narednom periodu, u cilju pobolj ganja stanja

iivotne sredine na teritoriji opkine Pljevlja, i to:

1. Od 22. decembra 2014, na novoj lokaciji u Pljevljima instalirana je dodatna mobilna stanica
za mjerenje Icvaliteta vazduha od strane CETI-ja (Centar za ekotoksikoloS'ka ispitivanja), koja

ee vrgiti mjerenja narednih 14 dana, a Agencija za za gtitu livotne sredine ee redovno o tome

obavjegtavati javnost.

2. EkologIca inspekcija je izvr gila nadzor nad privrednim subjektima u opkini Pljevlja i
emisijska mjerenja, a rezultati se oeekuju narednih dana. Takode, izviliee se nadzor nad
primjenom kontrolisanog sprovodenja mjera iz Akcionog plana za upravljanje kvalitetom
vazduha u opkini Pljevlja.

3. Hidrometeorolo gki zavod zajedno sa Agencijom za za gtitu /ivotne sredine izvjegtavate

lokalnu upravu i gradane Pljevalja o parametrima meteorolo gkog stanja i stanja zagadenosti,

a lokalnim medijima iz Pljevalja preporueuje se svakodnevno preuzimanje podataka i

informisanje javnosti.

4. Institut za javno zdravlje uzorkovao je vodu za piee u Pljevljima i rezultati se oeekuju
narednih dana.

5. Lokalna samouprava u Pljevljima obezbijedila je dovoljan broj cistijerni sa eistom vodom za

pite.

6. Takode, lokalna uprava treba da predoei gradanima izmjene u relimu saobrataja i njegovu
redukciju, te da preporuei ekonomienije kori gtenje evrstih goriva za grijanje.

Pored ovih kratkoroenih, neophodno je definisati i srednjoroene i dugoroene mjere, koje ee, ukoliko
se sprovedu, znaeajno pobolj gati kvalitet vazduha u Pljevljima.

Jedna od srednjoroenih mjera, koja se ovih dana usaglagava izmedu predstavnika Ministarstva
odrlivog razvoja i turizma sa Opkinom Pljevlja, je eventualna ugradnja filtera na gradskim
kotlarnicama.

Dugoroeno, problem zagaclenja vazduha u PljevIjima mole se znaeajno rije§iti jedino toplifikacijom
grada kroz uvodenje daljinskog grijanja, time de se eliminisati ogroman broj individualnih loita i
gradskih kotlarnica. Podsjetieu, da je to predvideno u okviru projekta izgradnje drugog bloka
Termoelektrane Pljevlja, na eemu Vlada, kao to yam je poznato, intenzivno radi.
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Premijerski sot — 26.12.2014.g.

Pomenueu i da je Vlada u odnosu na zagadenje zemljika, a na osnovu Informacije o stanju ±"ivotne
sredine, tj. redovnog monitoringa koji se radi svake godine, pokrenula projekat sanacije tetiri
ekologka problema, medu kojima je deponija Termoelektrane Pljevlja Maljevac (cijena 4 miliona
eura), kao i problem rudnika olova i cinka „Suplja stijena" (cijena 6 miliona eura) za koje su
obezbijedena sredstva Svjetske banke i za tiju se sanaciju vet rade idejni projekti. Ugovor o tom
kreditu je potpisan 10. oktobra ove godine, a postao je efektivan 17. novembra.

Da rezimiram, Vlada se, uz saradnju sa ostalim nadleinim subjektima odgovorno bavi problemom

rjegavanja zagaclenja ±'ivotne sredine u Pljevljima, i to te se nastaviti, to ee vjerujem dovesti do
trajnog i kvalitetnog rje gavanja ovog problema.
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